

Viite

Asia

International Paper perustaa Ilim Pulpin kanssa yhteisyrityksen

Asiasanat VENÄJÄ, METSÄPOLITIikka**Hoitaa UM** ITÄ-22**Hoitaa UE** MOS

Koordinoi

Tiedoksi

ASA-32; EUR-13; GLO-01; GLO-02; GLO-54; ITÄ-01; ITÄ-02; ITÄ-23; ITÄ-24; ITÄ-25; KEO-12; KPO-05; KPO-06; KPO-07; OIK-33; POL-03; POL-06; POL-08; STU-00; VNEUS BER; EUE; GEN; KIO; KOB; KSL-05; MSK; NYC; PET; PIE; TOK; VAR KTM; MMM/MEO; SM/UO; SP/BOFIT; VM; VNK; YM; YM/ALO; YM/KVY

International Paper perustaa Ilim Pulpin kanssa yhteisyrityksen, josta kumpikin omistaa 50%.

Yhteisyrityksen pääpaikka on Pietarissa ja sen johtajaneuvoston 8 paikkaa jakaantuvat tasan osapuolten kesken.

Yhteisyritykseen tulevat kuulumaan Ilim Pulpin nykyiset sellua ja paperia valmistavat yksiköt.

Puutuoteteollisuus rajataan yhteisyrityksen ulkopuolelle ja sitä varten perustetaan oma yritys

Yhteisyrityksen markkina-arvoksi arvioidaan 1.3 miljardia USD.

International Paper maksaa osuudestaan rahalla, eri arvioiden mukaan 0,6 - 0,8 miljardia USD

Yhteisyrityksen kerrotaan investoivan seuraavan viiden vuoden aikana 1,2 miljardia USD neljään tuotantoyksikköön ja kasvattavan niiden sellun tuotantokapasiteettia yhdellä miljoonalla tonnilla

International Paper perustaa Ilim Pulpin kanssa yhteisyrityksen

Sekä maailman suurin metsäyhtiö International Paper että Venäjän suurin metsäyhtiö Ilim Pulp ovat julistaneet nettisivuillaan perustavansa yhteisyrityksen Ilim Pulpin sellu- ja paperituotantolaitosten pohjalle.

Ilim Holding S.A omistaa Kotlaksen, Selluloosa-kartonkikombinaatin, Bratskin, Ust-Ilimskin, Ilim-Kofropakin ja StPeterburgskij KPKn osakkeet. Nämä osakkeet on tarkoitus konsolidoida liittämällä ne OAO Gruppa Ilimiin, josta muodostetaan uusi yhteisyritys. Mekaanisen puunjalostuksen assetit Ilim Pulp pitää omassa omistuksessaan ja konsolidoi myöhemmin erilliseen yritykseen. Näin mekaaninen puunjalostus jäisi ainakin tässä vaiheessa yhteisyrityksen ulkopuolelle. Ilim Pulp ja International Paper näkevät, että organisatoriset muutokset saadaan päätökseen vuoden 2007 ensimmäisen vuosipuoliskon aikana.

Yhteisyrityksen pääpaikka on Pietarissa ja sen johtajaneuvoston 8 paikkaa jakaantuvat tasan osapuolten kesken. Yhteisyritykseen tulevat kuulumaan Ilim Pulpin nykyiset sellua ja paperia

valmistavat yksiköt. Yhteisyrityksen markkina-arvoksi arvioidaan 1.3 miljardia USD. International Paper maksaa osuudestaan rahalla, eri arvioiden mukaan 0,6 - 0,8 miljardia USD. Yhteisyrityksen kerrotaan investoivan seuraavan viiden vuoden aikana 1.2 miljardia USD neljään tuotantoyksikköön ja lisäävän samalla niiden sellun tuotantoa yhteensä yhdellä miljoonalla tonnilla.

Kommentti

Ilim Pulpin osakkeiden myynti International Paperille on tiedetty huhuissa jo pitkään. International Paperilla on hyviä kokemuksia Svetogorskin sellu- ja paperitehtaasta ja sen eteneminen Venäjällä yritysoston tai yhteisyrityksen kautta on looginen jatko Svetogorskin menestykselle.

Yhteisyrityksen avulla Ilim Pulpin kanssa International Paper lisää hallitsemaansa selluntuotantokapasiteettia heti 2.5 miljoonalla tonnilla, viiden vuoden investointien lasketaan lisäävän kapasiteettia edelleen miljoonalla tonnilla. Verrattuna green field investointiin International Paper saa näin hallintaansa noin 3,5 miljoonan sellutonnin vuosituotannon noin miljoonan tonnin hinnalla. International Paper tuo Ilim Pulpiin kaivattua investointipääomaa ja osamista, jonka avulla nykyisistäkin tehtaista voidaan saada irti paljon nykyistä enemmän pullonkaulojen poistamiseen, laadunparannukseen ja jalostusasteen nostamiseen tähtäävien investointien kautta. Ilim Pulp on myös Venäjän suurin hakkaaja, joka on pystynyt turvaamaan 50-70% tarvitsemastaan puusta omilta hakkuualueilta.

Nyt muodostetun yhteisyrityksen avoimia kysymyksiä on, kuka kontrolloi Ilim Pulpin metsäalueita. Sisältyvätkö ne yhteisyritykseen, liitetäänkö ne mekaanisen puutuoteteollisuuteen vai muodostetaanko niistä erillinen yhtiö.

LIITTEET

2 kpl, sähköisesti

25.10.2006

В российском лесном секторе будет сформирован беспрецедентный "Альянс лидеров"

МОСКВА – 25 октября – «Илим Палп», крупнейшая лесопромышленная компания России, и International Paper, ведущая целлюлозно-бумажная компания мира, объявили о планах создания совместного предприятия, которое поможет улучшить мировые позиции одного из ключевых секторов стремительно растущей экономики России.

Протокол о намерениях по созданию совместного предприятия подписали председатель Совета директоров «Илим Палп» Захар Смушкин и председатель Совета директоров и главный управляющий директор International Paper Джон Фарачи.

Совместное предприятие будет создано за счет приобретения компанией International Paper 50% доли акций Ilim Holding, который оценивается примерно в 1,3 млрд. долларов.

Ilim Holding владеет четырьмя крупнейшими российскими целлюлозно-бумажными комбинатами в европейском и сибирском регионах страны. Комбинаты находятся в процессе консолидации в российское открытое акционерное общество «Группа Илим», являющейся дочерней компанией Ilim Holding. «Группа Илим» будет управляться совместно Советом директоров, куда войдут представители «Илим Палп» и дут предствидстви дочерним предприятием Ilim Holdingб International Paper. Штаб-квартира новой компании будет находиться в Санкт-Петербурге.

Совместное предприятие будет фокусироваться на увеличении производства продукции высокой добавленной стоимости, такой как офисная бумага, беленая упаковка и гофроупаковка, что является важным отраслевым приоритетом, обозначенным российским правительством, а также товарной целлюлозы, в сегменте которой «Илим Палп» занимает лидирующие рыночные позиции в России и Китае.

Долгосрочная инвестиционная программа, разработанная партнерами для совместного предприятия, предполагает, что в целлюлозно-бумажные комбинаты будет инвестировано около 1,2 млрд. долларов (более 30 млрд. рублей) в течение пяти лет. Эти беспрецедентные для российского ЛПК инвестиции будут направлены на модернизацию комбинатов, увеличение объемов производства более чем на 50% и позволят развивать производство новых видов продукции с высокой добавленной стоимостью.

«Илим Палп» гордится тем, что выступает в качестве лидера в деле привлечения иностранных стратегических инвесторов самого высокого ранга в наш национальный лесной сектор посредством вступления в альянс с мировым лидером отрасли», - заявил Захар Смушкин.

«Наше совместное предприятие прекрасно вписывается в новую государственную стратегию, ускоряя приток так необходимого капитала и ноу-хау, задавая темп увеличения доли продукции глубокой переработки и содействуя выходу России на заслуженное место в общемировой целлюлозно-бумажной промышленности», - отметил г-н Смушкин.

«International Paper рада возможности установить союз с компанией-лидером на наиболее динамично развивающихся и перспективных рынках целлюлозно-бумажной продукции», - сказал Джон Фарачи.

«Ставший на сегодня ясным характер усилий российского правительства, направленный на то, чтобы позволить этому рынку полностью реализовать свой потенциал, говорит нам, что наступил момент совершить шаг такого масштаба. International Paper принимает самое активное участие в развитии российского лесной отрасли в течение семи лет, являясь собственником Светогорского комбината, и мы рады возможности продолжить содействие стратегическому развитию отрасли и реализации ее потенциала», - добавил г-н Фарачи.

Стороны планируют окончательно доработать соглашение в первом квартале будущего года, с учетом необходимости получения согласований регулирующих органов и утверждения предполагаемой сделки Советами директоров обеих компаний.

Целлюлозно-бумажный комбинат, которым International Paper управляет на правах собственника в настоящее время в Светогорске (Ленинградская область), в совместное предприятие не войдет. Комбинат будет продолжать поставки офисной бумаги и качественной упаковки на российский рынок. Аналогичным образом, деревоперерабатывающие предприятия «Илим Палп» также не войдут в ОАО

«Группа Илим». Вместо этого на их базе будет образован крупнейший российский деревоперерабатывающий холдинг. Новое предприятие будет развиваться независимо и вносить вклад в удовлетворение стремительно растущего спроса в России на строительство отделочных материалов и деревянного жилья.

Пресс-служба "Илим Палп"

© 2005 "ИЛИМ ПАЛП"





News Release

International Paper and Ilim Pulp to Pursue Joint Venture in Russia

MOSCOW, Oct. 25 /PRNewswire-FirstCall/ -- International Paper (NYSE: IP) and Ilim Pulp, the largest forest products enterprise in Russia, have signed a letter of intent to establish a 50-50 joint venture, the largest foreign- domestic alliance in the Russian forest sector.

(Logo: <http://www.newscom.com/cgi-bin/prnh/20020701/IPLOGO>)

<http://www.newscom.com/cgi-bin/prnh/20061025/ILIMPULPLOGO>)

The joint venture would be created through International Paper purchasing a 50-percent equity interest in Ilim Holding. The total valuation of Ilim Holding in the joint venture is approximately \$1.3 billion. The joint venture's board of directors would include equal representation from International Paper and Ilim Pulp and would be headquartered in St. Petersburg.

Ilim Pulp operates four pulp and paper mills located in the European and Siberian regions of Russia, and produces approximately 2.5 million tons annually of market pulp, uncoated papers and packaging. Ilim Holding is in the process of consolidating ownership of the individual mills into a single Russian open joint-stock company, Ilim Group, a subsidiary of Ilim Holding.

A key element of the proposed joint venture strategy is a long-term investment program in which the joint venture would finance and invest approximately \$1.2 billion in the four mills over approximately five years. This unprecedented investment in the Russian pulp and paper industry would be used to upgrade equipment, increase production capacity by approximately 1 million tons (40 percent), and allow for new high-value product development.

"This joint venture would be attractive to both International Paper and Ilim Pulp because it would unite the unique capabilities of both companies and enable us to create more value together than we could individually," International Paper Chairman and Chief Executive Officer John Faraci said. "Beyond that, a joint venture should benefit Russia by significantly propelling the development of a globally competitive sustainable forest products industry in Russia."

He added, "International Paper has been a committed part of the Russian forest-products industry for seven years, through the ownership of our Svetogorsk Mill, and we look forward to continuing to encourage the strategic development of the industry."

Ilim Pulp Chairman Zakhar Smushkin said, "This alliance between the Russian and the global industry leaders would align strategies that create unprecedented opportunities for both parties and for the entire Russian forest-products industry. Our joint success would provide Russia a competitive edge over other emerging markets in attracting needed capital to the industry."

The parties plan to finalize the agreement in the first quarter of next year, pending completion of due diligence, receipt of required regulatory approvals and approval by their respective boards.

The pulp and paper mill that International Paper currently owns and operates in Svetogorsk, in the Leningrad region, would remain separate from the joint venture. Similarly, Ilim Pulp's wood-products enterprises would not be integrated into the joint venture and instead, Ilim plans to combine these entities to create the country's largest timber-processing holding company.

About International Paper

Headquartered in the United States, International Paper has been a leader in the forest-products industry for more than 100 years. The company is currently transforming its operations to focus on its global uncoated papers and packaging businesses, which operate and serve customers in the U.S., Europe, South America, Asia, Russia and North Africa. These businesses are complemented by an extensive North American merchant distribution system. International Paper is committed to environmental, economic and social sustainability, and has a long-standing policy of using no wood from endangered forests. To learn more, visit www.internationalpaper.com.

About Ilim Pulp

Ilim Pulp (Saint Petersburg, Russia) was incorporated in 1992. The corporation is among the world's top ten companies in output of market pulp and ranks sixth internationally in timber reserves and logging volumes. Ilim Pulp's production assets have been organized by product business units in accordance with its core activities: solid wood products, pulp and containerboard, and packaging. Ilim Pulp employs a total of 42,000 people and produces 60 percent of market pulp and 50 percent of boxboard manufactured in Russia.

This release contains forward-looking statements. These statements reflect the current views of management of International Paper and Ilim Pulp and are subject to risks and uncertainties that could cause actual results to differ materially from those expressed or implied in these statements. Factors which could cause actual results to differ relate to: (i) the ability of International Paper Company and Ilim Pulp to agree on final terms of the joint venture and the long term investment plan; (ii) pulp and paper industry conditions, including changes in the cost or availability of raw materials and energy, changes in transportation costs, competition, changes in product mix and demand and pricing for either Company's products; (iii) supply and demand conditions and other economic factors affecting Russia, Eastern Europe and Asia, including changes in political conditions, changes in currency exchange rates and natural disasters; and (iv) compliance costs related to environmental and other governmental regulations and the uncertainty of the costs. International Paper Company and Ilim Pulp undertake no obligation to publicly update any forward-looking statements, whether as a result of new information, future events or otherwise.

SOURCE International Paper; Ilim Pulp

-0- 10/25/2006

/CONTACT: Media, Amy Sawyer, +1-901-826-4278 [English]; or Irina Guseva, +3-585-688-42-12 [Russian]; or Investors, Brian McDonald, +1-901-419-4957, all for International Paper; or Media, Elena Konnova, +7-812-908-83-63; or Artem Savko, +7-812-905-88-85, both for Ilim Pulp /

/Photo: NewsCom: <http://www.newscom.com/cgi-bin/prnh/20020701/IPLOGO>

<http://www.newscom.com/cgi-bin/prnh/20061025/ILIMPULPLOGO>

PRN Photo Desk, photodesk@prnewswire.com/

/Web site: <http://www.internationalpaper.com/>

(IP)

CO: International Paper; Ilim Pulp

ST: Russia

IN: PAP

SU: JVN

EA

-- NYW093 --

8309 10/25/2006 06:29 EDT <http://www.prnewswire.com>